



Українські студенти, які мають успіхи у навчанні, отримують підтримку від держави у вигляді стипендій. І раз на місяць студенти отримують стипендію.

З 1 січня 2022 року академічні та іменні стипендії здобувачів вищої, фахової передвищої освіти збільшилися понад 1,5 рази, професійної (професійно-технічної) освіти – у понад 2,5 рази. Про це йдеться у постанові КМУ [«Про внесення змін до постанов Кабінету Міністрів України від 12 липня 2004 р. № 882 та від 28 грудня 2016 р. № 1047»](#)

У 2022-2023 навчальному році розмір мінімальної ординарної (звичайної) академічної стипендії становить:

- для учнів закладів професійної (професійно-технічної) – **1250 гривень на місяць**;
- для студентів закладів фахової передвищої освіти, які здобувають освітньо-кваліфікаційний рівень «молодший спеціаліст», освітньо-професійний ступінь «фаховий молодший бакалавр», освітній ступінь «бакалавр», крім тих, що навчаються за спеціальностями (спеціалізаціями), для яких встановлюються академічні стипендії в підвищеному розмірі – **1510 гривень на місяць**;
- для яких встановлюються академічні стипендії у підвищеному розмірі – **1930 гривень на місяць** ;
- для студентів закладів вищої освіти, наукових установ, які здобувають освітній або освітньо-професійний ступінь «молодший бакалавр», освітні ступені «бакалавр», «спеціаліст» або «магістр», крім тих, що навчаються за спеціальностями (спеціалізаціями), для яких встановлюються академічні стипендії в підвищеному розмірі – **2000 гривень на місяць** ;
- для яких встановлюються академічні стипендії у підвищеному розмірі – **2550 гривень на місяць.**

Розмір академічної стипендії Президента України:

- для учнів закладів професійної (професійно-технічної) освіти – **2750 гривень на місяць**

;

- для студентів закладів фахової передвищої освіти, які здобувають освітньо-кваліфікаційний рівень «молодший спеціаліст», освітньо-професійний ступінь «фаховий молодший бакалавр», освітній ступінь «бакалавр» – **3320 гривень на місяць**

;

- для студентів закладів вищої освіти, наукових установ, які здобувають освітній або освітньо-професійний ступінь «молодший бакалавр», освітні ступені «бакалавр», «спеціаліст» або «магістр» – **4400 гривень на місяць.**

Розмір іменних та академічних стипендій, заснованих Кабінетом Міністрів України:

- для учнів закладів професійної (професійно-технічної) освіти – **2500 гривень на місяць;**

- для студентів закладів фахової передвищої освіти, які здобувають освітньо-кваліфікаційний рівень «молодший спеціаліст», освітньо-професійний ступінь «фаховий молодший бакалавр», освітній ступінь «бакалавр» – **3020 гривень на місяць**

;

- для студентів закладів вищої освіти, наукових установ, які здобувають освітній або освітньо-професійний ступінь «молодший бакалавр», освітні ступені «бакалавр», «спеціаліст» або «магістр» – **4000 гривень на місяць.**

- **Розмір стипендії Президента України** та переможцям Міжнародного конкурсу з української мови імені Петра Яцика та Міжнародного мовно-літературного конкурсу учнівської та студентської молоді імені Тараса Шевченка:

- для студентів закладів фахової передвищої освіти, які здобувають освітньо-кваліфікаційний рівень «молодший спеціаліст», освітньо-професійний ступінь «фаховий молодший бакалавр» або освітній ступінь «бакалавр» – **2870 гривень на місяць**

;

- для студентів закладів вищої освіти, наукових установ, які здобувають освітньо-професійний або освітній ступінь «молодший бакалавр», освітні ступені «бакалавр», «спеціаліст» або «магістр» – **3800 гривень на місяць.**

15 липня 2022 року Кабміном ухвалено [постанову](#), над якою працювали і фахівці від Профспілки працівників освіти і науки України, і **підвищено виплати соціальних стипендій Верховної Ради України – здобувачам фахової передвищої та вищої освіти.**

Розмір соціальних стипендій було підвищено трьома категоріями:

- дітям-сиротам;
- дітям, позбавленим батьківського піклування;
- дітям із малозабезпечених сімей.

Право на отримання соціальних стипендій ВРУ мають студенти (курсанти) закладів фахової передвищої та вищої освіти, які навчаються за держзамовленням за денною формою здобуття освіти, з числа:

- дітей-сиріт, позбавлених батьківського піклування;
- осіб, які в період навчання у віці 18-23 років залишилися без батьків (батьки яких померли, оголошені померлими, загинули або зникли безвісти);
- студентів (курсантів) із малозабезпечених сімей.

Отже, для таких **студентів розмір соціальної стипендії від ВРУ становить:**

- віком до 18 років – 150 % розміру прожиткового мінімуму для дітей віком від 6 до 18 років, встановленого законом на 1 січня відповідного календарного року (**4 116 грн на місяць**);
- віком 18-23 років – 150 % розміру прожиткового мінімуму для працездатних осіб, встановленого законом на 1 січня відповідного календарного року (**3 900 грн на місяць**).
-

(За матеріалами сайту ЦК Профспілки працівників освіти і науки)